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در جلسه کارگروه شورای گفتگوی آذربایجان شرقی؛

دلایل افزایش بی رویه قیمت سیمان و مشکلات ناشی از آن بررسی شد

جلسه کارگروه شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی آذربایجان شرقی با موضوع " بررسی دلایل افزایش بی رویه

قیمت سیمان و مشکلات صنعت احداث از این افزایش قیمت ها " برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی تبریز، جلسه کارگروه شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی آذربایجان شرقی با موضوع " بررسی دلایل افزایش بی رویه قیمت سیمان و

مشکلات صنعت احداث ناشی از این افزایش قیمت ها " شنبه ۲ مردادماه در اتاق تبریز برگزار شد.

عبدالصمد جباری، مدیر عامل شرکت فیال بتن در این جلسه کارشناسی گفت: متاسفانه یک شبه تصمیم گرفته و اعلام کرده اند که برای خرید سیمان بایستی از بورس اقدام شود.

این موضوع بدون اطلاع رسانی قبلی انجام شده و باعث ایجاد مشکلات بسیاری برای واحد تولیدی که عمده مواد اولیه آن ها، سیمان بوده، شده است.

وی ادامه داد: افزایش قیمت زیاد در مدت کم نیز مشکل دیگری است که واحدها با آن مواجه شده اند. متاسفانه به دلیل زمان بر بودن دریافت کد بورسی و نیاز به سیمان مجبور

به خرید از بازار آزاد شده ایم تا واحد تعطیل نشود. در بازار آزاد نیز برای کل مبلغ هم فاکتور ارائه نمی شود و هم مبلغی که شامل سه درصد منفعت است، در فاکتور نوشته می

شود.

جباری افزود: برای تهیه سیمان از بورس، دریافت کد بورس نیاز است که روند چندین ماهه ای دارد. در این مدت سیمان مورد نیاز خود را که روزانه ۵۰ تن است، از بازار آزاد و از

کسانی که در بورس فعالیت می کنند، تهیه می کنیم.

محمد اسماعیل اکبری، قائم مقام دبیر انبوه سازان استان نیز در این جلسه گفت: در جلسه ده روز پیش شورای مسکن، مدیر عامل کارخانه سیمان صوفیان و مدیر عامل شرکت

توزیع برق حضور داشتند و مطرح شد که برق ارائه شده کمتر از مقدار برق مورد نیاز است و مدیر عامل شرکت توزیع هم پاسخ دادند که در طول روز با کمبود برق مواجه هستیم

ولی از ساعت ۲۱ تا ۱۰ صبح مشکلی برای ارائه برق مورد نیاز شما نداریم، شیفت شب را فعال کنید.

وی ادامه داد: یک ماه پیش دبیر انجمن صنفی تولیدکنندگان سیمان صراحتا اعلام کردند که هر فردی جواز ساخت دارد با مراجعه به کارخانه می تواند به ازای هر متر، چهار کیسه

سیمان به قیمت مصوب درب کارخانه دریافت کند ولی این کار هرگز عملی نشد.

مهدی نسیانی، نائب رییس انجمن پیمانکاران عمرانی آذربایجان شرقی نیز در این جلسه گفت: بخش صنعت احداث از مهم ترین زمینه ها در بحث اشتغال است و نباید این

مشکلات را برای این صنعت ایجاد کنند.

وی ادامه داد: با اینکه اعلام کردند متقاضی می تواند ۱۰ تن سیمان از بورس تهیه کند ولی این موضوع عملا امکان پذیر نیست و با این بازه های زمانی چند ماهه، تولید کننده با

مشکلات اساسی مواجه می شود، قبل از اقدام به این کار باید پیش بینی های لازم انجام می گرفت و می بایست کارخانه ای را که مواد اولیه آن سیمان است، از این موضوع

استثنا می کردند.

مصطفی بهنیا، مشاور دبیرخانه شورای گفتگوی استان نیز با اشاره به دو موضوع، افزایش قیمت و کمبود سیمان گفت: بخشنامه ای در خصوص بحث برق به کارخانجات تولید

سیمان داده شد، درخصوص اینکه با ۱۰ درصد ظرفیت خود عمل کنند که منجر به کاهش تولید شد. بحث دلالی سیمان موضوع دیگری بود که مشکل ساز شده است، از ۹ خرداد

سیمان به طور رسمی وارد بورس شده ولی این موضوع شامل تمامی واحد های تولید سیمان نشده است.

وی ادامه داد: سالیان سال است که فعالین بخش صنعت سیمان موضوع افزایش قیمت سیمان را مطرح کرده اند و هم اکنون، کمبود برق نیز به بهانه ای برای افزایش قیمت

تبدیل شده است.

بهنیا با بیان اینکه همه ملزم به خرید سیمان از طریق بورس هستند، گفت: این در حالی است که تمامی شرکت ها وارد بورس نشده اند، اولا سازوکار لازم برای پیمانکار و انبوه ساز

و تولیدکننده وجود ندارد و هر سه درگیر این قضیه هستند. ثانیا اطلاع رسانی قبلی انجام نشده است و اینکه افزایش قیمت در بازار سیاه بسیار بالاست و با این شرایط، ظرف یک

ماه گذشته پروژه های عمرانی متوقف شده اند و این موضوع در ساخت و سازهای شهری و قیمت تمام شده مسکن هم تاثیرگذار خواهد بود و تولیدکنندگان با توقف تولید روبرو

خواهند بود.

عادل اعترافی، مدیر کارخانه و قائم مقام سیمان صوفیان نیز در این جلسه گفت: با تعطیلی صنایع مادر مثل سیمان و فولاد، تبعات زیادی برای تولیدکنندگان وابسته به این صنایع

نیز وجود خواهد داشت. در حال حاضر به خاطر عدم تولید و به تبع آن عدم فروش سیمان با مشکل دخل و خرج مواجه شده ایم.

وی ادامه داد: به دلیل پیش بینی های صورت گرفته در خصوص افزایش قیمت سیمان، این هفته عرضه سیمان نداشتیم. به دلیل اینکه امکان داشت، قیمت پایه برای هفته های

بعدی شده و باعث آسیب مشتریان شود و دلیل دوم به خاطر نامه سه هفته ای اداره برق بود که این هفته تمام می شد. صنعت سیمان را نمی توان در طول روز تعطیل کرده و

شب شروع به کار کرد و این تصمیم ها کاملا غیرکارشناسانه است.
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یوسف پایدار، معاون نظارت و بازرسی سازمان صمت استان نیز گفت: موضوع ورود سیمان به بورس از سیاست های اصلی وزارت صمت نبوده بلکه فشاراتی در این خصوص از

سوی انجمن تولیدکنندگان سیمان کشور به وزارت وارد شده است.

وی ادامه داد: در مورد حل این مشکلات باید انجمن هایی تشکیل شود چون تا حدی از دولت برای رفع این مشکل می توان انتظار داشت.

علی اصغر عبدالعلی پور، معاون دفتر فنی استانداری نیز در این جلسه از پیگیری موضوع کمبود سیمان توسط معاونت عمرانی استانداری خبر داد.

نسرین درخشانی، مسئول دبیرخانه شورای گفتگو نیز گفت: پایین بودن نسبت تولید به نسبت مصرف سیمان در استان از یک سو، ابلاغ بخشنامه های خلق الساعه و کمبود برق

نیز از سوی دیگر باعث کمبود سیمان و سواستفاده سوداگران و در نهایت افزایش قیمت شده است. عدم الزام تمامی واحدهای تولیدی سیمان به عرضه در بورس نیز یکی از

ایرادات این مصوبه می باشد. زمانبر بودن دریافت کد بورسی اشخاص حقوقی نیز باعث شده تا واحدهای تولیدی که مواد اولیه آن ها سیمان است با مشکلات عدیده ای مواجه

شوند.

در پایان جلسه مقرر شد، موضوع در اولین نشست شورا طرح و تصمیم گیری شود.
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